
Хвилиною мовчання пом’янули на-
ших воїнів-Героїв, які стояли на захи-
сті України, боронячи її незалежність 
до останнього свого подиху.

Директор навчального закладу 
Анатолій Литвиненко зазначив:

Голова профкому В’ячеслав Колес-
ник побажав колегам якнайшвидшого 
закінчення війни, щоб повернулися 
в аудиторії студенти, щоб не гинули 
молоді люди, діти, близькі та рідні. 

Подяку Науково-методичного цен-
тру ВФПО вручили завідувачу від-
ділення електроенергетики Василю 
Литвиненку та завідувачу відділення 
агроінженерії Вячеславу Чалому. 

Подяку Сумського національного 
аграрного університету отримали 
головний бухгалтер Ірина Матю-
хіна, завідувачка канцелярії Неля 
Поцелуєва, завідувачка заочного 
відділення Світлана Самофалова. 

Грамотою директора коледжу на-
городили методиста Олену Артемову, 

викладачів: Ларису Володько, Світ-
лану Голайбо, Віктора Гололобова, 
Наталію Гончарову, Людмилу Ко-
ренівську, Тетяну Лазарєву, Вадима 
Середу, Івана Степченка, Юрія Сухой-
ваненка, Олексія Ткачова. До того ж 
відзначили оператора ЕОМ Данила 
Басанця, секретаря-друкарку Ната-
лію Горчинську, слюсаря-електрика 
Олександра Кашару, прибиральницю 
Наталію Макаренко, лаборанта Аллу 
Низєву, слюсаря-сантехніка Миколу 
Романенка, провідного бібліотекаря 
Тетяну Хандій, інженера з охорони 
праці Наталію Чорнобай, інженера з 
комп’ютерних систем Миколу Швецо-
ва, кухаря Світлану Шершень.

Після цього педагоги та праців-
ники коледжу приймали вітання від 
Центру молодіжної політики. 

Заступник директора з навчаль-
но-виробничої роботи Олександр 
Дещенко та відповідальний секретар 
приймальної комісії Оксана Само-
фалова отримали почесні грамоти 
Глухівської міської ради. 

МЕРИДІАН
Студентський
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❞ Шановні колеги, я розумію, 
що сьогоднішнє свято в нас 

вкрадене. Ми не можемо його пов-
ноцінно відсвяткувати, але й не 
проводити не можемо. Праця кож-
ного педагога – особлива, тому 
що ми формуємо майбутнє нашої 
країни, закладаємо фундамент – 
навчаємо тих людей, які будуть 
відбудовувати країну, і яким сьо-
годні треба дати достатньо знань. 
Те, що ми закладаємо, і те, що ми 
потім отримуємо – наша особлива 
праця. Це командна робота. Звіс-
но, сьогодні нам усім тяжко, але 
найважче тим людям, які дають 
нам можливість у такий момент 
зібратися; які боронять нас, від-
стоюючи інтереси українського 

Наша сила – в колективі

У Глухівському агротехнічному фаховому коледжі СНАУ відбулося засідання педагогічної 
ради, присвячене Дню працівників освіти

народу. Увесь світ зрозумів, що 
українці – це нація, з якою треба 
рахуватися, й не можна просто в 
дім зайти й щось забрати. Впев-
нений, що наші воїни подарують 
нам Перемогу, ось тоді ми вже й 
святкуватимемо повноцінно. 



  СТУДЕНТСЬКИЙ МЕРИДІАН 2  №7 (174) вересень 2023

НОВИЙ НАВЧАЛЬНИЙ РІК: 
МИ СИЛЬНІ, МИ ВПОРАЄМОСЯ
У ГАФК СНАУ відбулося за-
сідання педагогічної ради.

Засідання почалось із хви-
лини мовчання, якою при-
сутні вшанували пам’ять 
випускників і студентів ко-
леджу, які загинули, муж-
ньо захищаючи Україну. 

Далі директор ГАФК 
СНАУ Анатолій Литвиненко 
вручив низку відзнак. 

Грамоту директора за 
багаторічну сумлінну та 
плідну працю на освітян-
ській ниві, високий професі-
оналізм, вагомий особистий 
внесок у формування кадро-
вого потенціалу відділен-
ня будівництва, навчання 
і виховання фахівців-бу-
дівельників отримав Юрій 
Крачок, який вирішив піти 
на заслужений відпочинок. 

Грамотами Департамен-
ту освіти і науки Сумської 
обласної державної адмі-
ністрації за сумлінну та 
бездоганну працю, плідну 
педагогічну діяльність, ва-
гомий особистий внесок у 
розвиток освітньої галузі 
за підсумками 2023/2024 
навчального року нагоро-

дили завідувачку навчаль-
но-методичного кабіне-
ту коледжу Ірину Хлонь і 
викладачку економічних 
дисциплін Наталію Горох. 

Подяки отримали сту-
дент Євген Гаркавий – за 
зайняте ІІІ місце в обласній 
студентській онлайн-олім-
піаді з англійської мови та 
викладачка Тетяна Горох, 
яка була його наставником.

Грамоту за сумлінну і 
плідну працю на освітян-
ській ниві, вагомий осо-
бистий внесок у профорі-
єнтаційну роботу, успішне 
проведення приймальної 
кампанії 2023 року вручили 
Оксані Самофаловій.

Викладачка Олена Суро-
вицька отримала грамоту 
директора за сумлінну і 
плідну працю на освітян-
ській ниві, вагомий осо-
бистий внесок у підготовку 
навчальної документації, 
розробку освітньо-профе-
сійних програм, впрова-
дження інноваційних тех-
нологій в освітній процес.

Психологиню Ірину Мар-
ченко відзначили грамо-
тою директора за сумлінну 

і плідну працю на освітян-
ській ниві, результативну 
участь у конкурсах профе-
сійної майстерності «Педа-
гогічний ОСКАР», «Твор-
чий вчитель – обдарований 
учень», успішний психоло-
го-педагогічний супровід 
освітнього процесу.)

Викладач Ярослав Кель-
бас отримав грамоту ди-
ректора за сумлінну і плід-
ну працю на освітянській 
ниві, вагомий особистий 
внесок у проведення гурт-
кової роботи, якісну орга-
нізацію освітнього процесу. 

Викладачу Володимиру 
Макаєву вручили вітальний 
адрес із нагоди ювілейного 
дня народження. 

Також Анатолій Васильо-
вич повідомив про кадрові 
зміни. Відділення економі-
ки та інформаційних тех-
нологій очолила Вікторія 
Косенко. До педагогічної 
родини коледжу влилися 
викладач будівельних дис-
циплін Сергій Лата, викла-
дачі агроінженерних дисци-
плін Дмитро Петраченко та 
Сергій Щебетько, викладач 
української мови та літера-

тури Альона Слепиніна.
Обравши секретарем пе-

дагогічної ради методистку 
Олену Артемову, визначи-
лися зі складом педагогіч-
ної ради на 2023-2024 на-
вчальний рік і затвердили 
план її роботи. 

Д и р е к т о р  к о л е д ж у 
Анатолій Литвиненко від-
звітував про реалізацію 
Стратегії розвитку коледжу 
в 2022-2023 та основні на-
прямки діяльності в 2023-
2024 навчальному році. 

Про організаційні та 
навчально-методичні ви-
моги до проведення занять 
у 2023-2024 н/р доповів за-
ступник директора з на-
вчальної роботи Михайло 
Кліндух.

Про затвердження по-
ложень, які регламентують 
окремі напрямки діяль-
ності закладу, інструкцій, 
методичних рекомендацій, 
зразків навчально-мето-
дичної документації поін-
формував методист Олек-
сандр Гладушка.

Під час засідання члени 
педагогічної ради ухвалили 
низку рішень.
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СПІВПРАЦЯ

ОНЛАЙН

АКТУАЛЬНІ 
ОСВІТЯНСЬКІ ПИТАННЯ
Директор ГАФК СНАУ Анатолій 
Литвиненко взяв участь у Всеу-
країнській науково-практичній 
інтернет-конференції «Іннова-
ційні технології при підготов-
ці фахівців агропромислового 
комплексу в умовах повоєнної 
розбудови України».

Учасники говорили про змі-
ну культури й організації ви-
робництва в епоху Індустрії, 
модернізацію освіти, «зеле-
ну» складову в освіті, методи 
внутрішнього аналізу освітніх 
витрат, зелені технології в під-
готовці майбутніх фахівців для 
агропромислового комплексу. 
Також мова йшла про новітні 

тенденції ринку праці в систе-
мі підготовки та підвищення 
кваліфікації фахівців в умовах 
воєнного стану тощо.

Керівник ГАФК СНАУ Ана-
толій Литвиненко доповідав на 
тему: «Подолання освітніх втрат 
у закладах  фахової передвищої 
освіти: практичний досвід ВСП 
«Глухівський агротехнічний фа-
ховий коледж Сумського НАУ». 
Анатолій Васильович розповів 
про форми організації освіт-
нього процесу в коледжі, участь 
у пілотному проєкті щодо ви-
вчення (моніторингу) якості 
освіти у ЗФПО, шляхи компен-
сації освітніх витрат.

❞ У різних галузях життя з’являються 
нові виклики, розвиваються техноло-

гії – світ змінюється, а з ним і ми. Навчати, 
як раніше, ми більше не маємо права. Ми 
сьогодні повинні змінитися, бо змінність 
людини відображається тільки в системі 
безупинного самовдосконалення, і ми як 
педагоги повинні вміти постійно вчитися. 
Все вирощується та формується і кадровий 
потенціал не виняток, – зазначив Анатолій 
Васильович.

Навчальна поїздка до Німеччини
У рамках українсько-німецького проєкту «Сприяння професійного розвитку в аграрному 
секторі України» педагоги Глухівського агротехнічного фахового коледжу СНАУ взяли 
участь у конференції, що проходила в Дрездені

Наш навчальний заклад представляли завідувачка за-
очного відділення Світлана Самофалова та викладачка 
Наталія Горох. Темою зустрічі українських педагогів із 
німецькими експертами була «Роль освіти та дорадниц-
тва в процесі трансформації сільського господарства 
– в контексті зміни клімату, продовольчої безпеки та 
суспільних потреб».

Під час п’ятиденної конференції мова йшла про 
сільське господарство, сільську місцевість, освіту та 
дорадництво; розвиток, стан і перспективи мережі 
аграрних знань у Саксонії, а також трансформаційні 
процеси в аграрному секторі. 

Учасники відвідали Центр професійної освіти Freiberg-
Zug, де говорили про  операційну інновацію для добро-
буту тварин; професійну освіту та навчання в асоціаціях 
у практичних умовах; операційний і кадровий менедж-
мент, регіональні маркетингові ініціативи тощо. Також 
побували в навчальній фермі з прямим маркетингом та 
розглянули питання освітніх і культурних можливостей 
у сільській місцевості на прикладі Остельбієна.
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ПРОФЕСІЙНЕ ЗРОСТАННЯ

Викладач відділення 
економіки та ІТ Глухівського 
агротехнічного фахового 
коледжу СНАУ 
Наталія Маринченко 
взяла участь у круглому 
столі курсу «Розвиток 
сталих комунікацій вищих 
навчальних закладів 
у соціальних медіа»
Наталія Анатоліївна презентува-
ла учасникам доповідь «Ефективне 
навчання із застосуванням соці-
альних мереж», у якій поділилася 
досвідом своєї роботи. Зокрема пані 
Наталія розповіла про мотивування 
студентів; використання в навчанні 
настільних фінансово-економічних 
ігор; участь у фахових конкурсах, 
вебінарах, конференціях, олімпіа-
дах на платформах Дія, Прометеус, 
Всеосвіта, На Урок тощо.

Круглий стіл проходив у межах 
міжнародної онлайн-програми під-

вищення кваліфікації викладачів ЗВО 
«Сила соціальних мереж у професій-
ному розвитку викладачів універси-
тетів: особистий бренд, інструменти 
для освітніх продуктів, просування 
цінностей сталого розвитку». Захід 
організувала Київська бізнес-шко-
ла у рамках міжнародного проєкту 
“COMSUS. Development of sustainable 
communications of Higher education 
institutions in social media” Erasmus +.  

За підсумками цієї онлайн-зустрі-
чі буде видано електронний збірник 
матеріалів.

Нові ідеї для осучаснення освітнього процесу
Викладачі ГАФК СНАУ 
взяли участь 
у вебінарі «ChatGPT 
та інші інструменти ШІ: 
інновації для розширення 
можливостей викладача 
у навчальній та науковій 
діяльності»

Під час заняття Наталія Марин-
ченко та Ігор Маринченко разом із 
колегами з інших навчальних закла-
дів дізналися більше про інновацій-
ні продукти, побудовані на основі 
штучного інтелекту, які створюють 
додаткові можливості для урізно-
манітнення навчання. Крім цього, 
педагоги та науковці обмінялися дум-
ками «за» та «проти» використання 
штучного інтелекту. 

Заняття проводив доцент кафе-
дри міжнародного менеджменту 
Київського національного торго-
вельно-економічного університету 
Андрій Олійник.

Психологічна допомога в умовах війни
Психолог коледжу Ірина Марченко 
взяла участь у засіданні круглого 
столу-презентації за результатами 
Всеукраїнського конкурсу «Педаго-
гічний ОСКАР – 2023», організованого 
Науково-методичним центром ВФПО

Ірина Владиславівна представила 
роботу «Система психологічної допо-
моги учасникам освітнього процесу 
в умовах війни» (з досвіду роботи 
практичного психолога). 

❞ Маємо надію, що напра-
цьовані матеріали та про-

ведення посиленої роботи в на-
прямку психологічної допомоги 
всім учасникам освітнього про-
цесу допоможуть пережити цей 
складний час та зберегти наше 
психічне здоров'я, – зазначила 
Ірина Марченко.
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❞ Наш навчальний заклад 
навіть в умовах воєнного 

стану прагне бути тим майдан-
чиком, який об’єднує освітян, 
виробничників і аграріїв, – під-
сумував директор Глухівського 
агротехнічного фахового коледжу 
СНАУ Анатолій Литвиненко. – 
Цьогоріч ми вперше, але, пере-
конаний, не востаннє проводимо 
Дні поля. Освіта не може бути 
відірваною від життєвих реалій. 
Наші студенти не лише знають, 
як виглядає земля – вони вміють 
на ній працювати. Вони вчаться 
аналізувати, ухвалювати рішен-
ня, брати відповідальність. Вони 
ніколи не будуть просто гвинти-
ками системи, бо вже зараз беруть 
участь у тих процесах, де треба 
враховувати ті фактори, що тут і 
зараз, а не спиратися на шаблони. 
Чим більше буде передумов для 
таких заходів, як День поля, тим 
упевненішими фахівцями буде 
наша молодь. Запрошую всіх за-
цікавлених до співпраці.

СПІВПРАЦЯ З ВИРОБНИЧНИКАМИ 

ДЕНЬ ПОЛЯ 2023: 
освіта не може бути 
відірваною від життя
У ГАФК СНАУ провели Дні поля, при-
свячені вирощуванню гібридів со-
няшника.

Учасники зібралися в коледжі, щоб 
обговорити ситуацію, що склалася 
в Україні з вирощуванням соняш-
нику й ознайомитися з проміжними 
результатами вирощування гібридів 
цієї культури на демонстраційних 
ділянках лабораторії рослинництва. 

Під час пленарної частини хвили-
ною мовчання вшанувала пам’ять всіх, 
хто віддав життя під час бойових дій із 
російськими загарбниками, та подя-
кували тим воїнам, які зараз боронять 
Україну й дають іншим можливість 
працювати, навчатися, жити. 

Директор коледжу Анатолій Литви-
ненко привітав присутніх і закликав 
до продуктивної роботи. Глухівський 
міський голова, досвідчена керівниця 
одного з аграрних підприємств півночі 
Сумщини ТОВ «Велетень» Надія Вайло 
наголосила на важливості цієї зустрічі 
виробників насіння, представників 
агробізнесу та співробітників коледжу.

Гендиректор ТОВ «КРОП-ІНКРІС» 
Владислав Теслюк, торгівельний 
представник (Полтава, Суми, Київ) 
компанії «ALTA SEEDS» Вадим Маца-
єнко, торгівельний представник пів-
нічного регіону компанії «NUSEED» 
Олексій Шелест та директор з роз-
витку бізнесу ТОВ «КРОП-ІНКРІС» 
Олег Клименко (представляв ком-
панію «VITERRA SEED») розповіли 
про діяльність підприємств, лінійку 
культур та їх цінність для аграріїв.

Щоб зрозуміти, яких результатів 
можна очікувати від того чи іншого 
гібриду соняшника в умовах півночі 
Сумщини, учасники виїхали на поля 
лабораторії коледжу, де розташовані 
54 демонстраційні ділянки. 

Агроном навчальної лабораторії 
рослинництва закладу освіти Роман 
Марченко розповів присутнім про 
технологію вирощування гібридів, 
а також коли відбувався посів та які 
є засоби захисту соняшника. 

Вже іншого дня викладачі коледжу 
на чолі із заступником директора з 
навчально-виробничої роботи Олек-

сандром Дещенком, а також мене-
джером компанії «Syngenta» Сергієм 
Солодом і регіональним представ-
ником північного регіону компанії 
«Lidea-seeds» Євгенієм Семеренком 
зробили аналіз посівів гібридів со-
няшника вищеназваних компаній.

Учасники отримали ґрунтовну 
інформацію про кожен із гібридів, 
особливості вирощування та догля-
ду, необхідні умови для отримання 
високих врожаїв. Це дало можливість 
попередньо визначитися з фаворита-
ми. Кінцеві висновки зроблять після 
обмолоту. 



Для того, щоб поділитися зі студентами та викладача-
ми власним досвідом, до коледжу завітали менеджер 
із питань регіонального розвитку компанії «Anserglob» 
Володимир Сисоєв і спеціаліст технічного відділу Віта-
лій Корець.

Пан Віталій ознайомив здобувачів освіти з діяльністю 
компанії та широким асортиментом. Далі детально роз-
повів про утеплення фасадів та його функції; переваги 
та недоліки використання мінераловатних і пінопо-
лістирольних плит. Віталій Миколайович ознайомив із 
кожним кроком: нанесення ґрунтовки та клейової суміші 
на завчасно підготовлені стіни; здійснення перев’язки 
плит утеплювача та механічного кріплення; виконання 
армуючого гідрозахисного та декоративно-оздоблюваль-
ного шарів, а також фарбування.
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❞ Дуже сподобався сьогоднішній семінар. Я змогла 
дізнатися багато нового, адже була і теоретич-

на, і практична частини. Спочатку нам змістовно та 
зрозуміло виклали теорію, але практична частина 
мені сподобалася найбільше, бо я змогла спробувати 
попрацювати з мозаїчною штукатуркою. Довго думала 
спробувати чи ні, однак задоволена, що все ж таки 
наважилася, – ділиться враженнями від роботи з 
професіоналами студентка 41Б групи Ірина Усикова. 
–  Після цього заходу я ще більше зацікавилася своєю 
майбутньою професією. Вважаю, що такі заняття 
важливі для студентів, вони надихають і дають нові 
знання.

❞ На сьогодні тема зовнішнього утеплення буді-
вель актуальна, як ніколи. Це пов’язано як і з 

підвищенням вартості теплоносіїв, так і можливими 
відключеннями світла через обстріли критичної 
інфраструктури, – говорить голова циклової комісії 
викладачів будівельних дисциплін Іван Степченко. 
– Насправді, спеціалісти компанії сьогодні дали 
такі знання, які необхідні не лише будівельникам, 
а кожному, хто планує утеплювати свій дім. Такий 
захід перший у цьому навчальному році, але далеко 
не останній.

❞ Ми хотіли б не просто популяризувати систему 
скріпленої термоізоляції, бо вона якісна та дов-

говічна, а допомогти молодим будівелькам підвищити 
рівень своєї кваліфікації, дати їм ті знання, які не 
отримаєш із підручників. Можливо, хтось зі студентів 
для майбутньої роботи обере саме цю сферу, адже це 
не лише цікаво, а й приносить непоганий заробіток. 
Та й взагалі, будь-яка нова інформація – не зайва, – 
коментує спеціаліст технічного відділу «Anserglob» 
Віталій Корець.

ЗНАННЯ, ЯКІ НЕ ОТРИМАЄШ ІЗ ПІДРУЧНИКІВ

У коледжі відбулася гостьова лекція 
«Система скріпленої термоізоляції» 
за участі фахівців компанії «Anserglob», 
з якою навчальний заклад співпрацює вже 
декілька років

Після цього фахівець перейшов до наочної демон-
страції нанесення декоративної штукатурки. Не тільки 
розказав, а й показав, яким способом наносяться різні її 
види, – провів своєрідний майстер-клас для здобувачів 
освіти. Найактивніші слухачі й самі спробували нанести 
мозаїчну штукатурку.

Насамкінець Віталій продемонстрував те, з чим 
компанія інколи стикається на практиці. Пояснив, чому 
виникають певні проблеми та дав поради, як їх уникнути.

Насамкінець розглянули освітньо-професійні про-
грами із зовнішніми стейкхолдерами.
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Старт сезону лекцій від виробничників

У Глухівському агротехнічному фаховому 
коледжі СНАУ відбулася перша спільна 
лекція зі спеціалістами 
ТОВ «КРОП-ІНКРІС»
Загалом на відділенні агро-
інженерії заплановано три 
такі зустрічі. Цього разу в 
рамках вивчення дисциплі-
ни «Рослинництво» мова 
йшла про олійні культури. 

Директор ГАФК СНАУ 
Анатолій Литвиненко поба-

жав доповідачам, виклада-
чам і студентам ефективно 
використати час лекції, щоб 
кожен зміг отримати гар-
ний результат. 

Директор і власник ТОВ 
«КРОП-ІНКРІС» Владислав 
Теслюк розповів про стан 

Фахівець філії «Шосткинське лісове господарство» 
ДП «Ліси України» провела гостьову лекцію для студентів 
і викладачів ГАФК СНАУ.

Менеджер зі збуту Тетяна Дороватовська на прикладі 
роботи на внутрішньому ринку розповіла, що ж входить 
в обов’язки менеджера. Тетяна Володимирівна  ознайо-
мила з асортиментом продукції підприємства, системою 
її реалізації через товарні біржі. Крім цього, фахівець 
детально показала на прикладі роботи з одним із клієнтів, 
як саме поводяться електронні аукціони, які дії необхідно 
виконати після того, як завершаться торги та які санкції 
накладають на підприємця, якщо він не виконає умови 
договору. Коротко поінформувала про роботу колеги, яка 
займається зовнішньо-економічною діяльністю філії.

❞ Робота менеджера цікава та багатогранна. 
Щоб бути гарним фахівцем, потрібно дійсно 

любити свою справу, – зазначила Тетяна Дороватов-
ська. – Практична складова навчання дуже важлива, 
адже здобувач освіти має знати роботу організатора 
виробництва зсередини. Співпраця між коледжем і 
виробництвом просто необхідна, бо кожен студент 
має бути готовий до реалій сьогодення і змін, які по-
стійно відбуваються як у лісовій, так і в інших галузях.

Про професію – від спеціаліста з багаторічним стажем

справ із вирощуванням 
соняшнику в Україні, на-
голосивши на тому, що ця 
культура починає втрача-
ти свою фінансову прива-
бливість, а тому необхідно 
вносити зміни в процес ви-
рощування. Їх упроваджен-
ням, дослідженням різних 
технологій та алгоритмів і 
займається КРОП-ІНКРІС. 

Директор з розвитку 
бізнесу Олег Клименко де-
тально зупинився на осо-
бливостях вирощування 
соняшнику, розповів про 
технологічну схему, основні 
технологічні операції та їх 
послідовність. Йому допо-
магав менеджер Роменської 
філії Олександр Суходоль-
ський. Зокрема, мова йшла 
про історію культивування 
соняшнику, історичні ета-
пи селекції та її здобутки, 

статистичні дані щодо ви-
рощування цієї культури в 
світі. Серед іншого говори-
ли про місце соняшнику в 
сівозміні, вимоги до конди-
терського соняшнику, фак-
тори впливу на олійність, 
складові урожайності. Ок-
ремо зупинилися на змінах, 
що відбулися в агрокліма-
тичному районуванні та їх 
наслідках для сільського 
господарства. Під час лекції 
доповідач ставив студентам 
тематичні питання та за 
кожну правильну відповідь 
вручав брендовану кепку. 

Матеріа л лек ції бу в 
настільки інформаційно 
насиченим, що викладачі 
коледжу вирішили вико-
ристовувати його під час 
проведення подальших 
занять з іншими групами.

До того ж під час виступу пані Тетяни мова йшла 
про роботу з програмами, які необхідні для реаліза-
ції лісопродукції; електронний облік деревини (ЕОД); 
оформлення тендерних договорів, організацію охорони 
праці в галузі. Менеджер не оминула увагою і роботу з 
населенням і соціальною сферою.

Завідувачка відділення економіки та інформаційних 
технологій Вікторія Косенко, голова циклової комісії 
викладачів економіки, менеджменту та ІТ Людмила 
Коренівська, викладачі спецдисциплін Ірина Кліндух і 
Олена Суровицька та майбутні менеджери поспілкува-
лися з Тетяною Володимирівною й про плюси та мінуси 
професії, але, як виявилося у процесі розмови, це лише 
суб’єктивний погляд кожного. 
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ВІДЗНАКА

Практична співпраця
Викладачі ГАФК СНАУ разом зі 
студентами відділення агроінженерії 
отримали досвід, побувавши на дослідних 
ділянках ТОВ «Велетень»
Агроном підприємства детально представив висіяну 
двома технологіями озиму пшеницю. Студенти 3 курсу 
мали можливість побачити різницю роботи сівалок 
Horsch Focus TD та Horsch Prontо. Так, на полі було висі-
яно 3 млн схожих насінин на 1 га з шириною міжрядь 3 
та 1,5 см. Попередником для озимої пшениці був ріпак. 
Перед посівом проводили дискування. На обидві ділянки 
вносили добрива NPK 10-26-26.

Наприкінці зустрічі представники товариства за-
просили здобувачів освіти на збирання врожаю, щоб 
побачити результати досліду.

Пишаємося досягненнями наших студентів
Студент Глухівського агротехнічного 
фахового коледжу СНАУ отримувати-
ме стипендію голови Сумської облас-
ної військової адміністрації.

Гліб Осьмаков (41КІ) став одним 
із 47 стипендіатів Сумщини, яких 
відзначили за високі досягнення у 
навчанні, активну участь в органах 
студентського самоврядування та 
інші здобутки.

Студент 21КІ групи Микита Муковоз 
посів перше місце на чемпіонаті Сум-
ської області з боксу пам’яті захисни-
ка України, майстра спорту з боксу 
Олександра Оніщенка.

Серед юнаків 2006-2007 року на-
родження у ваговій категорії 54 кг 
вихованець спортивного клубу «Воїн», 
який тренується під керівництвом 
Дмитра Харитоненка, став кращим.

Студент 11М групи Глухівського агро-
технічного фахового коледжу СНАУ 
Артем Сергієнко виборов першість 
на чемпіонаті області з боксу, при-
свяченому пам’яті захисника Украї-
ни, майстра спорту України з боксу 
Олександра Оніщенка.

Вихованець глухівського спортивного 
клубу «Ринг+Татамі» змагався у ва-
говій категорії 63 кг. Нокаутувавши 
суперника у фіналі, став чемпіоном 
області. 

Варто зазначити, що раніше Арте-
ма нагородили грамотою міського го-
лови за високі спортивні досягнення.
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ТРАДИЦІЯ

СТАРТ НОВОГО НАБОРУ

Викладачі, батьки, студенти: 
співпраця на результат
У Глухівському агротехнічному фаховому коледжі СНАУ відбулася зустріч студентів 
першого курсу та їх батьків із адміністрацією навчального закладу

Захід розпочали хвилиною 
мовчання на знак глибо-
кої шани тим студентам і 
випускникам коледжу, які 
поклали життя, відстоюючи 
незалежність України.

Директор коледжу Ана-
толій Литвиненко пред-
ставив першокурсникам 
адміністративний склад 
закладу: заступників ди-
ректора, завідувачів від-
ділень і голову ЦМП. 

Керівник навчального 

закладу ознайомив першо-
курсників з історією коле-
джу, починаючи від реміс-
ничого училища імені Н.А. 
Терещенка та завершуючи 
сьогоденням; основними 
засадами освітнього проце-
су; матеріально-технічною 
базою. Закликав молодих 
людей усвідомлено стави-
тися й до навчального про-
цесу, й до розвитку власних 
здібностей і захоплень, не 
відкладати життя на потім. 

❞ У нашому коледжі стало доброю традицією 
відзначати Всесвітній день прибирання саме 

таким чином. Не перший рік студенти ГАФК СНАУ 
прибирають Скоропадське озеро – улюблене місце 
відпочинку багатьох містян. Якби кожен прибирав за 
собою, то потреби в днях прибирання не було б, але 
поки що на жаль, це не так, – підсумовує заступник 
директора з виховної роботи Денис Овсянко.

До Всесвітнього дня прибирання Студактив Глухівського агротехнічного фахового коледжу 
разом із головою Центру молодіжної політики Іриною Фо-
кіною взяли участь у щорічній події «World Cleanup Day».

Активісти очистили від сміття прибережну територію 
Скоропадського озера.

Заступник директора з 
навчальної роботи Михайло 
Кліндух розповів про осо-
бливості організації освіт-
нього процесу в 2023-2024 
навчальному році.

Під час вист у п у за-
ступника директора з на-
вчально-виробничої ро-
боти Олександра Дещенка 
мова йшла про здобуття 
робітничих професій; про-
ходження практик (на-
вчальних і виробничих); 
співпрацю з провідними 
сільськогосподарськими 
підприємствами, компані-
ями-виробниками сучасної 
с.-г. техніки; стажування 
на базі фермерських госпо-
дарств Німеччини; участь 
в українсько-німецькому 
проекті «Сприяння роз-
витку професійної освіти в 
аграрних коледжах України 
та короткострокові курси 
навчання.

Про особливості прожи-
вання в студентських гур-
тожитках і можливість від-
відувати гуртки та секції, 
нарахування соціальних 
стипендій, роботу Центру 
молодіжної політики та 
психологічної служби роз-
повів заступник директора 
з виховної роботи Денис 
Овсянко.
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РЕДАКЦІЙНА КОЛЕГІЯ: 

ДО СВЯТА

Молодь – за спорт!
Студентський актив Глухівського 
агротехнічного фахового коледжу 
СНАУ створив стінопис на фізкуль-
турно-спортивну тематику.

Із нагоди Дня фізичної культури і 
спорту України члени Центру моло-
діжної політики коледжу та студенти 
разом із головою циклової комісії 
викладачів фізичного виховання 
та захисту України Віктором Голо-
лобовим продемонстрували власну 
креативність на міському стадіоні 
«Дружба». 

Фізична культура та спорт – надійне джерело 
оптимізму, здоров'я та довголіття
У Глухівському агротехнічному фаховому коледжі СНАУ відбувся захід, присвячений 
Міжнародному дню студентського спорту

Голова циклової комісії 
викладачів фізичного ви-
ховання та захисту України 
Віктор Гололобов предста-
вив присутнім викладачів 
ЦК. Також розповів про 
роль фізичного виховання в 
житті коледжу, ознайомив 
із матеріально-технічною 
базою навчального закла-
ду, а також спортивними 

досягненнями наших сту-
дентів і випускників.

Голова ГО «Глухівський 
військово-патріотичний 
клуб «Мужність» Кирило 
Ященко продемонстру-
вав спортивний інвентар 
та амуніцію спортсменів. 
Крім цього, гості провели 
майстер-клас із військо-
во-тактичної підготовки 
та військово-спортивного 
багатоборства. 

Під час зустрічі відзна-
чили кращих студентів 
коледжу, які поділилися з 
учасниками історією свого 
спортивного шляху.

Грамоту та брендова-
ний подарунок вручили 
чемпіону та призеру чем-
піонату України з біатло-
ну серед юнаків Дмитру 
Саврацькому. Грамоти от-

римали чемпіон Європи 
з військово-спортивного 
багатоборства Вадим Шу-
мицький, чемпіонка Украї-
ни з військово-спортивного 
багатоборства, кандидат у 
майстри спорту Анна Іва-
щенко та чемпіон області 
України з військово-спор-
тивного багатоборства, 
кандидат у майстри спорту 

Роман Мілютін. Сувеніри 
також подарували Кирилу 
Ященку, тренеру ВПК «Муж-
ність» Андрію Мовчану, 
керівнику курсу військо-
во-тактичної підготовки 
«Школа Мужності».

Нагородження відбулося 
за підтримки Центру мо-
лодіжної політики ГАФК 
СНАУ.


